
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 23/8 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Eva, Niels Christian, Olav, Thomas 

Afbud: Jane, Julie, Synnøve, Troels-Henrik 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

På grund af afbuddene blev to punkter i den udsendte dagsorden udskudt til 

næste møde. Dette referat vedrører den ændrede dagsorden. 

 

3. Referat fra møde den 21/6 2023 underskrives 

Det udsendte referat var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. Det Grønne Hjørne  

22/8 blev der holdt et møde med repræsentanter fra Aarhus Kommune. Her blev 

det afklaret, at kommunen ikke gennemfører en større løsning med vandafledning 

via kirkegården; i stedet undersøges muligheden for en mindre afledning af 

overfladevand ved de to hjørner (vest og øst). Kommunen rejste spørgsmålet om 

mere sammenhæng mellem hjørnet og aktiviteterne på kirkens område – det skal 

undersøges. Det ligger fast, at der ikke gennemføres anlægsarbejder før end i 

2024, hvorfor resten af 2023 skal bruges på afklaring af praktiske spørgsmål samt 

udarbejdelse af en procesplan. 

 

Et planlagt kaffemøde på hjørnet for naboer og andre interesserede var flyttet fra 

den 20/8 til den 27/8 for at kunne lukke Skt. Johannes Allé om eftermiddagen 

som led i kommunens proklamerede ”bilfri” søndag.   

 

5. Huset Trøjborg og Røde Kors  

5/7 blev der holdt et møde om mulighederne for, at Røde Kors flyttede ind i 

Huset Trøjborg. Kommunen understregede, at der ikke var truffet nogen 

beslutning herom. Der blev stillet en række kritiske spørgsmål fra repræsentanter 

fra Huset og fællesrådet. Det blev besluttet, at de forskellige muligheder for at 

bruge Huset skulle beskrives og analyseres nærmere, og at der indkaldes til nyt 

møde efter sommerferien. Fællesrådet har medio august rykket for oplysninger og 

tidsplan, men sommerferien har varet længe. Dog blev det igen bekræftet, at der 

ikke var truffet en beslutning i kommunen.  

 

 

 



6. ”Sagen Wolt”  

En række beboere omkring Wolts lager på hjørnet af Niels Juels Gade og 

Willemoes Gade havde blandt andet på facebook gjort opmærksom på støj, 

ulovlig parkering mv. Fællesrådet kontaktede på den baggrund kommunen og 

Wolt, og der har været holdt møder om sagen. Her er det blandt andet kommet 

frem, at kommunens brugstilladelse ikke svarede til den faktiske brug af området. 

Fællesrådet kan ikke løse Wolts problemer. Kommunen må håndtere problemerne 

i forhold til Wolt og herunder høre naboerne. 

 

Mere principielt besluttede bestyrelsen, at fællesrådet ved henvendelser fra 

beboere kan hjælpe med at kontakte kommunen og eventuelt lægge op til møder 

mellem involverede parter, men at løsningen på konflikter må være kommunens 

ansvar. 

 

7. Midtbyforum. 

Møde 11/8 behandlede høringssvar om Planstrategi 2023. Fællesrådet har sendt et 

høringssvar, der blandt andet påviser den meget ringe demokratiske inddragelse 

af borgerne. Næste møde er 5/9. 

 

8. Med Hjerte for Aarhus 

Der er endnu ikke fastlagt møder efter sommerferien. 

 

9. Nyt fra Aarhus Kommune 

• Fællesrådet har modtaget (det sædvanlige) tilskud på 10.000 kr. for 2023. 

• Kommunen har udsendt invitation til inspirationsmøder om ”Borgerdrevet 

omstilling – Aarhus ser grønt”. En fra bestyrelsen forventer at deltage. 

Invitationen sendes til medlemmerne. 

• Invitation til at deltage i debat i Rådhusparken den 27/8 om bilernes rolle i 

byen. Invitationen er modtaget den 23/8, og arrangementet falder 

tidsmæssigt sammen med det planlagte kaffemøde på Det Grønne Hjørne. 

Sendes derfor ikke til medlemmerne. 

• Teknisk Udvalg behandler 23/8 en model for borgerinddragelse, der netop 

er blevet tilgængelig. Fællesrådene som repræsentant for beboere 

tillægges kun en lille rolle. Modellen forventes diskuteret og forsøgsvis 

anvendt frem til efteråret 2024. 

  

10. Diverse / orientering 

• Dag og nat-løbet den 25/6 havde stor tilslutning og var en succes. 

Fællesrådet lægger vægt på, at den slags arrangementer kan blive en 

tradition. 

• Sydbank har tilbudt at holde møder med ejerforeninger om lån, skat mv. 

Banken foreslås at kontakte foreningerne direkte. 

 

 

 



11. Eventuelt 

Bestyrelsen diskuterede fældningen af en række træer på området ved Kochs 

Skole. 

 

Næste møde er onsdag den 13. september. Her behandles blandt andet disse punkter: 

 

Biodiversitet: Mødet den 8/6; plan for kampagne efter sommeren (jf. materiale til 

møde den 17/5 og Julies mail af 26/6)) 

”Sammen om Trøjborg”? Skal fællesrådet tage initiativ til at samle et antal 

foreninger på Trøjborg for at lave en form for aktivitetskoordinering ved at 

udarbejde et ”årshjul”? 

 

 

 

 


